

École Privée Bilingue Internationale

Lawrence Sarah – Toute Petite Section/Petite Section – English

Parents Teacher's meeting 2025-2026

slawrence@epbi.net

Hello,

My name is Sarah. I come from Ireland, and I'm delighted to be starting my 26th year teaching kindergarten.

This year, we have **3** children in TPS and **13** children in the Petite Section. I'm really looking forward to a wonderful year of learning and fun with all of them.

We have several targets for the kindergarten class.

*In the canteen, in the classroom or during recess time we listen, we sing, we speak through English.

*In Kindergarten, our teaching practice will continue with discovery and manipulation sessions that will take place both indoors and outdoors. This will enable pupils to learn in different ways, exploring different dimensions and different media and materials. Each new concept will be approached in a fun and meaningful way. This may take a little time, and some days there may be no worksheets in your child's folder. Discovery, learning games and oral language are essential here.

*We help each child to become independent, get dressed, put on their shoes, tidy up....

*We encourage the individuality of your children by stimulating their imagination and encouraging them to create and to express their world. Throughout the year your children are going to learn how to get on as a group. They are going to learn how to listen, share and respect each other.

*We are going to help each child to develop their capacity of creativity through arts and crafts such as painting and salt dough...

Every afternoon arts and crafts activities are organised.

*This year, the whole kindergarten will be focusing on the same theme of "Africa". We will also be working on emotions, empathy, politeness, respect for each other and sharing. All these concepts are essential when we live together in society. So it is essential to set up situations that will enable children to develop all these notions and this, right from their earliest childhood.

*Your child will also discover English through the “**Jump In**” programme! This programme is specially designed for young children who are just beginning to learn the language. Children will acquire English naturally through play, interaction, repetition, and immersion. They will also develop their speaking skills through songs, stories, games, and daily routines. Throughout the year, the children will be accompanied by **Frankie the Frog**, the main character of the program. He will guide them through adventures full of humor, emotion, and lively vocabulary, allowing them to immerse themselves in the language while having fun.

Your child will follow a programme in pre-writing, pre-maths and English.

Every **Monday** and **Friday** morning your child will have sport with Anne-Sophie. Please dress your child appropriately.

Every **Thursday** your child will have Sensory and Artistic Development sessions with Anne-Sophie.

Once again this year, we will be using a 'Cahier de Vie' to accompany your child throughout the school year. Below, you will find some explanations to help you better understand how it works.

A few reminders :

-This year, the morning snack will be a shared one. Each parent will be asked to provide a seasonal fruit or vegetable on an agreed date, according to a calendar that will be available to you every week. For the afternoon snack, we ask you to take particular care to ensure that it is healthy and balanced. Thank you for your understanding and investment in the project.

-Please put your child's name on everything you bring to school.

-During the holidays, you may take home your child's folder so that you can see their work and progress.

-Before going home, please remember to check that all dummies or blankets are in your child's schoolbag.

-At school we're happy to celebrate your child's birthday. Please contact me in order to choose a date together.

In order to follow classroom activities and information concerning your child, it is necessary to sign up to cleebi, Classroom and noteebi.

Every Monday, you will see the worksheets and songs of the week on Classroom

Every day on noteebi, there will be a daily summary of all the activities your child will do in class.

Like every year, there will be a Kindergarten Souvenir Book created and a Mascot. Please read the following instructions to understand how the Souvenir book will work

Please do not hesitate to contact me if you have any questions.

I wish you all an excellent school year!

Sincerely,

Sarah

The assistants: Sylvie and Myriam

My Kindergarten Souvenir Book

This is your child's kindergarten souvenir book. It will be brought home every vacation. Please don't forget to bring it back to school on the first Monday morning after vacation!

In this book we will put songs, photos, and reports of our activities, all of which concern their life at school. It will encourage your child to tell you more about what they do at school and for each child it will be a book full of memories of this school's year.

In order for this book to be a success, we need you to participate with us when the book is at home. You need to take time with your child to look at its contents and to add details of your child's life at home and even while they are on vacation, so there can be a real exchange between school and home.

This book belongs to your child; they can stick different objects (letters, postcards, photos....) and all sorts of treasures in the book. The only rule to be respected is to follow the book page by page and to be conscious of the fact that it is neither a doodle book nor a colouring book.

Who can write in the book? Everyone can write in the book and leave a message about something your child wants to say: daddy, mummy, brother(s), sister(s), and grandparents....

What can be put in the book? The children can put almost anything in this book: paper, leaves, flowers, feathers, fabrics..... anything that inspires them.

What kind of writing may be used? It doesn't matter, each person may write as they wish (print, capital letters, script, type by computer). The importance is to leave a trace of what your child has done during their school year.

Thank you for your precious help, and we wish all our students a wonderful year in kindergarten!

The Kindergarten Teachers

École Privée Bilingue Internationale

Lawrence Sarah – Toute Petite Section/Petite Section – English

Réunion de rentrée 2025-2026

slawrence@epbi.net

Bonjour,

Je m'appelle Sarah, je suis Irlandaise et je viens de Dublin. Je suis ravie de commencer ma 26ème année d'enseignement en maternelle à l'École Privée Internationale Bilingue.

Cette année, nous accueillons **3** enfants en TPS et **13** enfants en Petite Section. J'ai hâte de partager avec eux une année riche en apprentissages, en découvertes et en moments de joie.

Nous avons plusieurs objectifs pour la nursery et la petite section.

*Nous allons commencer l'apprentissage de la langue anglaise. Dans la classe, à la cantine ou dans la cour de récréation nous allons écouter, parler et chanter en anglais.

*Nous encourageons vos enfants à s'exprimer en stimulant leur imagination et en les encourageant à créer et exprimer leurs sensations.

Cet épanouissement individuel prend sa place dans l'épanouissement au sein du collectif. Il s'agit du travail de socialisation des petits enfants.

Tout en restant lui-même et en construisant sa place au sein de la classe, l'enfant va apprendre à écouter et respecter les autres et partager.

Au cours de l'année, les enfants vont être confrontés aux contraintes et joies de la vie en collectivité.

*Les enfants vont acquérir une certaine autonomie et vont maîtriser de mieux en mieux les gestes de tous les jours comme se chausser, se déshabiller, ranger leurs affaires ...

*Nous allons les aider à développer leur capacité de créativité et d'apprentissage à travers des travaux manuels comme la peinture et la pâte à sel.

Certains enfants vont découvrir la vie en collectivité et notre façon de travailler ! Notre travail avec les enfants de l'année dernière est un approfondissement de tout ce qu'ils ont vécu et appris en TPS.

*Cette année, nous allons continuer avec les séances de découverte et de manipulation qui se feront aussi bien à l'intérieur qu'à l'extérieur. Cela permettra à l'élève d'entrer dans les apprentissages de différentes manières, en explorant différentes dimensions et différents supports et matériaux. Chaque nouvelle notion sera abordée de façon ludique et de façon à lui donner du sens. Cela peut prendre un peu de temps et implique que, certains jours, il n'y

ait pas de fiches dans le porte-vues de votre enfant. En effet, la découverte, le jeu pédagogique et le langage oral seront ici essentiels.

Cette année, l'ensemble de l'école maternelle se concentrera sur le thème de « L'Afrique ». Nous allons aussi travailler sur les émotions, l'empathie, la politesse, le respect de l'autre et le partage. Toutes ces notions sont primordiales lorsque nous vivons ensemble. Il est donc essentiel de mettre en place des situations qui permettront aux enfants de développer toutes ces notions et ce, dès leurs plus jeunes âges.

Vos enfants vont suivre un programme établi en pré- mathématiques, pré- graphisme et anglais.

Plusieurs fois par semaine des ateliers d'arts plastiques sont organisés.

Chaque **lundi** et **vendredi** il y aura une séance de psychomotricité avec Anne-Sophie. Merci de bien vouloir prévoir une tenue adaptée.

Chaque **jeudi** il y aura une séance d'éveil sensoriel et artistique avec Anne-Sophie.

Cette année, votre enfant découvrira l'anglais à travers le programme « **Jump In** » ! Ce programme est spécialement conçu pour les jeunes enfants qui débutent l'apprentissage de la langue.

Les enfants vont acquérir la langue de manière naturelle, par le jeu, l'interaction, la répétition et l'immersion. Ils développeront également leur expression orale à travers des chansons, des histoires, des jeux et des routines quotidiennes.

Tout au long de l'année, les enfants seront accompagnés par **Frankie la grenouille**, le personnage principal du programme. Il les entraînera dans des aventures pleines d'humour, d'émotion et de vocabulaire vivant, leur permettant de s'immerger dans la langue tout en s'amusant.

Quelques rappels pratiques :

-Cette année, la collation du matin sera une collation partagée. Ainsi, il sera demandé à chaque parent, d'après le calendrier mis en place et dont vous pourrez prendre connaissance chaque semaine, de fournir un fruit ou un légume de saison à une date convenue. Pour le goûter de l'après-midi, nous vous demandons d'accorder un soin particulier à ce que ce dernier soit sain et équilibré. Nous vous remercions de votre compréhension et de votre investissement dans le projet.

-Aux vacances, les enfants emmèneront leurs cahiers à la maison. Prenez un moment pour consulter avec votre enfant tout leur travail afin de les encourager.

-Concernant les anniversaires, nous fêtons celui de votre enfant à l'école avec plaisir. Il suffit juste de convenir d'un jour ensemble et de prévoir ensuite le nécessaire pour célébrer ce grand moment.

-A propos des fournitures scolaires : veuillez écrire, s'il vous plaît, le prénom de votre enfant sur tout ce que vous envoyez à l'école. Cela nous aide énormément !

-Le soir, pensez à vérifier si les doudous de vos enfants sont bien dans leurs cartables.

En cas de confinement, un protocole spécifique est mis en place, via Noteebi, Classroom et meet. Le protocole sera remis à chaque parent à la rentrée.

Afin de pouvoir accéder à toutes les informations concernant le suivi de votre enfant, pensez à vous inscrire sur Classroom, noteebi et cleebi.

Sur Classroom : chaque lundi vous pourrez y trouver les fiches de travail et les chansons de la semaine.

Sur Noteebi : vous pourrez y trouver chaque jour un récapitulatif des activités faites en classe.

Comme chaque année, un Cahier de Vie sera mis en place. Veuillez lire les instructions suivantes pour comprendre son fonctionnement.

N'hésitez pas à me contacter si vous avez des questions.

Je souhaite une excellente année scolaire à tous !

Cordialement

Sarah

Les assistantes : Sylvie et Myriam

Le cahier de vie

*Le cahier de vie de votre enfant sera rapporté à **la maison chaque mois**. Merci de le retourner à l'école **dès le lundi matin**.*

*Dans ce cahier, nous mettrons les comptines, des photos, des comptes rendus de nos activités... tout ce qui concerne la vie de la classe. **Il va permettre à votre enfant de mieux vous raconter ce que nous faisons à l'école**. Il sera pour lui un bon souvenir de cette année scolaire.*

Il est important pour la réussite de cet échange entre l'école et la maison, que vous preniez du temps pour lire avec lui, ce qui a été écrit et collé dans le cahier à l'école et également pour remplir avec lui le cahier de vie lorsqu'il est à la maison.

*Ce cahier est la propriété de votre enfant, il peut y coller des écrits (lettre, carte postale, photos...) et toutes sortes de « trésors ». La seule consigne à respecter est de suivre le cahier page à page en sachant que ce n'est **ni un cahier de brouillon, ni un cahier de coloriage**.*

Qui écrit ?

Tout le monde peut écrire dans le cahier, sous la dictée de votre enfant naturellement : papa, maman, frère(s) et sœur(s), grands-parents...

Que peut-on coller ?

On peut presque tout coller dans le cahier : des papiers, des feuilles, des fleurs, des plumes, du tissu... tout ce qui peut imaginer le récit de votre enfant.

Quelle écriture ?

Peu importe l'écriture utilisée, chacun écrit comme il veut. L'important c'est de laisser la trace de ce qu'on veut transmettre.

Les enseignantes de Maternelle